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Protokół Nr ORN.0012.3.5.2019 

posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia                        

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 23 kwietnia 2019 r. 
 

 

 

 

Na stan 6 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony 

Zdrowia i Bezpieczeństwa – Pani Janina Anuszkiewicz.  

 

Protokołowała pracownik obsługi biurowej Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Barbara Skarżyńska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

 Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa 

Zalewska-Drozd, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska, 

 Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek, 

 p.o. Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin, 

 p.o. Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria 

Wiktorzak, 

 Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – 

Jadwiga Żychowska. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

powitała przybyłych na posiedzenie i przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Ochrona i promocja zdrowia. 

2. Wypracowanie kierunków współpracy w celu poprawy jakości opieki zdrowotnej. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

4. Sprawy wniesione.  

5. Wnioski Komisji. 

  

Uwag do porządku posiedzenia Komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja (obecnych 5 członków) poprzez aklamację jednogłośnie przyjęła powyższy porządek 

posiedzenia. 
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Do punktu 1 – Ochrona i promocja zdrowia. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

przypomniała, że temat ochrony i promocji zdrowia Komisja omawiała podczas posiedzenia 

w dniu 25 lutego 2019 r. - Protokół Nr ORN.0012.3.2.2019. Głównymi problemami 

wynikłymi z rozmów były: 

 zatrudnienie młodych lekarzy (płace, mieszkania, staż); 

 konieczność nieodpłatnego dietetyka (otyłość dzieci w szkołach); 

 brak lekarzy specjalistów: internistów, pediatrów, psychiatrów dziecięcych, 

dermatologa, laryngologa; 

 brak bezpieczeństwa w szpitalu „Olmedica” Sp. z o.o.; 

 tylko jeden Zespół Ratownictwa Medycznego; 

 potrzeba zatrudnienia koronera; 

 brak nocnej konsultacji radiologicznej i kardiologicznej. 

Prosiła o wzięcie pod uwagę tych problemów podczas wypracowania kierunków współpracy 

w celu poprawy jakości opieki zdrowotnej.  

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

powiedziała, że zadaniem własnym gminy jest Podstawowa Opieka Zdrowotna. Kiedy POZ 

nie jest zabezpieczona przez podmioty publiczne, NZOZ, wtedy gmina musi ją zorganizować. 

W Olecku budynek przychodni został sprzedany lekarzom, zatem POZ jest realizowana, 

zabezpieczona przez lekarzy z przychodni. Wszystkie pozostałe zadania, w tym 

specjalistyczna opieka zdrowotna, to zadania powiatu, województwa. Gmina może włączyć 

się do realizacji zadań specjalistycznych i wspierać powiat pod warunkiem, że ma na to środki 

finansowe. Gmina zajmuje się profilaktyką, powiat bierze udział w 2 projektach, gmina 

dofinansowuje je w miarę możliwości. Poza tym gmina dofinansowuje Modernizację szpitala: 

119.000,00 zł w zeszłym roku, w obecnym 214.000,00 zł, przekazano aparat rentgenowski, 

karetkę pogotowia. Powiat jest wspierany przez gminę w miarę możliwości.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik 

zaproponowała, aby gmina napisała program profilaktyczny skierowany do szerokiej rzeszy 

odbiorców. Zajmuje się cukrzycą, która jest epidemią XXI wieku, coraz więcej ludzi choruje  

i chciałaby, aby jeśli nie w tym roku to w następnym, jeśli pozwolą na to środki finansowe, 

stworzyć program diagnostyki, profilaktyki chorób nie tylko cukrzycy ale otyłości, nadwagi, 

które przyczyniają się do rozwoju tej choroby. Działania realizowane w szpitalu 

"OLMEDICA" w Olecku sp. z.o.o. dotyczące cukrzycy zostały zgłoszone do XIV edycji 

Konkursu Pielęgniarka/Pielęgniarz Roku 2018 temat przewodni: Innowacje Roku 2018  

w zakresie poprawy jakości opieki pielęgniarskiej i zostały wyróżnione. Przeglądając opinie 

Agencji Oceny Technologii i Taryfikacji napotkała na projekt programu pn. „Program 

polityki zdrowotnej dot. zapobiegania rozwojowi chorób cywilizacyjnych, ukierunkowany  

na wczesną diagnostykę i prewencję cukrzycy oraz nadwagi i otyłości wśród mieszkańców 

Miasta Gliwice”. Program jest szeroki i drogi, ponieważ koszt wynosi ponad 600.000,00 zł, 

miasto Olecko przeznaczając nawet 30.000,00-50.000,00 zł mogłoby go zrealizować.  

W programie funkcjonującym w Gliwicach cele zostały ustalone za pomocą kwestionariusza 

FINDRISC. Podstawowym badaniem skriningowym powinno być oznaczenie glikemii  

na czczo oraz przeprowadzenie 144 szkoleń. Zlecenie napisania programu firmie to koszt  

w granicach 2.500,00 zł, jednak cele muszą być już określone. Instrukcją może być program  

z miasta Gliwice, na stronie internetowej AOTMiT znajdują się wytyczne do sporządzenia 

programu zdrowotnego. Chciałaby, aby działania były ukierunkowane również na dzieci  

i młodzież. Na co dzień od 5 lat zajmuje się osobami starszymi z cukrzycą typu II. 
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Zainteresowanie jest ogromne, a efekty mierzalne. Program można wykonać na mniejszą 

skalę, np. 500 ankiet FINDRISC i pomiarów glikemii. Według statystyk jest 3 mln 

zachorowań na cukrzycę, ale niektórzy nie wiedzą, że chorują, nie badają poziomu cukru we 

krwi, a oprócz cukrzycy wykryć można będzie m.in. nieprawidłową tolerancję glukozy czy 

stanów przedcukrzycowych. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

wyraziła opinię, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby stworzyć taki program. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

uważa, że to bardzo dobry pomysł. Zastanawiała się nad profilaktyką grypy. W celu podjęcia 

działań należy zrobić diagnozę. Program musi zostać pozytywnie zaopiniowany przez 

AOTMiT, musi być poparty badaniami i najnowszymi publikacjami, należy przedstawić 

liczbę osób objętych programem, trzeba zabezpieczyć środki w budżecie na ilość osób 

przewidzianych w programie. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, dla kogo mają być przeznaczone 144 szkolenia.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik 

odpowiedziała, że uczestnicy programu będą edukowani w zakresie stanu 

przedcukrzycowego, cukrzycy, nadwagi i otyłości.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

spytała, czy w program można włączyć dietetyka. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik 

przewiduje, że tak, będzie można ustalić dyżury dietetyka i kierować osoby z programu.  

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

powiedziała, że skoro zwykłe badanie poziomu cukru już obrazuje problem, to przy I Oleckim 

Dniu Zdrowia można zaobserwować ilość osób, które mogą zostać objęte programem. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik 

powiedziała, że potrzeby są ogromne. W przychodni przy szpitalu "OLMEDICA" w Olecku 

sp. z.o.o. realizowany jest program, gdzie dla każdego pacjenta, który ma zlecone 

jakiekolwiek badania, dodatkowo sprawdzany jest poziom glukozy. Sukcesywnie przez lata 

szukano firm, które pomogłyby w kosztach. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zadała pytanie, czy podczas białych niedziel organizowanych przez szpital też można było 

wyszczególnić osoby z takimi problemami. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik 

zdaniem Radnej nawet podczas białych niedziel czy innych tego typu akcjach działania muszą 

mieć odbicie u lekarza rodzinnego. Można wykryć nieprawidłowość, ale jeśli lekarz rodzinny 

nie chce skierować na badania szczegółowe tłumacząc się limitami i kosztami, to nic nie 

znaczy. 
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Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

zaprosiła członków Komisji na I Olecki Dzień Zdrowia, który organizowany jest wspólnie  

z Towarzystwem Przyjaciół Dzieci w Olecku. W programie będą: bezpłatne badanie słuchu  

w Galerii Legus w budynku ROK „Mazury Garbate”, wykład z zakresu wad słuchu  

w budynku ROK „Mazury Garbate” , badanie wzroku w salonie optycznym przy Placu 

Wolności 25, szkolenie z zakresu udzielania pierwszej pomocy z użyciem defibrylatora 

szkoleniowego prowadzone przez ratownika medycznego, na Placu Wolności będzie stał 

MAMMOBUS, ekipa medyczna będzie badała pomiar poziomu cholesterolu, glukozy, 

ciśnienia, EKG, ocenę ukrwienia kończyn dolnych, będzie możliwa konsultacja  

z dietetykiem. Na badania nie ma zapisów. Sanepid pokaże prawidłową technikę mycia rąk  

z wykorzystaniem lampy UV i płynu fluoroesencyjnego. Ponadto będzie pokaz wypadku 

komunikacyjnego z udziałem służb Pogotowia, Policji i Straży pożarnej.  

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

oznajmiła, że w ostatnim czasie w Internecie wyczytała niepochlebne opinie dotyczące stanu 

technicznego MAMMOBUSów. Spytała, czy stan techniczny i posiadane atesty  

są sprawdzane. Podobno badania w nich przeprowadzane są mało wiarygodne.  

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

powiedziała, że trudno się odnieść do tych opinii, nie posiada takich uprawnień,  

aby sprawdzać stan techniczny. Zapyta o szczegóły i postara się zamieść informacje  

na stronie internetowej. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik 

dodała, że w 2015 roku zorganizowała I Spotkanie Diabetologiczne pt. „ Cukrzyca: od teorii 

do codziennej praktyki” w Olecku. Nic ją to nie kosztowało, a wtedy cieszyło się bardzo 

dużym zainteresowaniem, odbyło się wiele pomiarów, przyszła młodzież ze szkół, 

diabetyczka. 14 listopada przypada Światowy Dzień Walki z Cukrzycą. Można zorganizować 

jakąś akcję na ten dzień. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zasugerował, że promocja dotycząca zdrowia powinna być bardziej drapieżna w celu 

większego zwrócenia uwagi, np. angażując dzieci w szkołach. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zauważyła, że w Zakładzie Leczniczym Eskulap Sp. z o.o. NZOZ potrzebna jest winda. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

odpowiedziała, że obiekt jest prywatny, właścicielami są lekarze, gmina nie ma możliwości 

finansowania majątku prywatnego. Właściciele mogą zwrócić się do Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych o dofinansowanie. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

oznajmił, że w związku z propozycją realizowania programu profilaktyki cukrzycy należy 

przedstawić konkrety, harmonogram, znaleźć środki finansowe zarówno z budżetu gminy jak 

i z dofinansowania. Można założyć, że w Olecku koszty wyniosą 50.000,00 zł.  

Przypomniał o sprawie programu Senior 50+ poruszanej podczas jednego z posiedzeń 

Komisji. MOSiR jest otwarty na propozycje, trzeba pomyśleć o tym programie. W ubiegłym 

roku mieszkańcy Gminy Wieliczki mogli korzystać z basenu MOSiR ze zniżką w wysokości 

50%. Problem tkwi z zainteresowaniem pewnych grup. 
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Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

przypomniała, że problem polegał na zmianie programu. Pierwotnie był to program Senior 

50+, zamiast 13 zł bilet kosztował 6 zł dla osób po 50 r.ż.. Cieszył się dużym 

zainteresowaniem. Zmieniono program na Senior 60+ i przychodziło dużo mniej osób. 

 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

powiedziała, że z basenu korzysta bardzo dużo grup dzieci i młodzieży w wieku szkolnym 

m.in. w ramach lekcji wychowania fizycznego, co jest dobrym kierunkiem, ponieważ lepiej 

zapobiegać niż leczyć. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

odparła, że osoby korzystające z programu wykorzystywali karnety w godzinach 

popołudniowych. Warunkiem było korzystanie z basenu minimum 2 razy w miesiącu, 

wówczas pierwsza płatność wynosiła pełną kwotę, a każda kolejna była ze zniżką. To był 

program MOSiR-u, trwał do odwołania. Osobiście korzystała z niego 2 lata, później 

zastąpiono go programem Senior 60+.  

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

nadmienił, że szkoły są naturalnym miejscem do promowania zdrowia oraz do wpływania  

w znaczący sposób do podniesienia poziomu zdrowia ze względu na zagrożenia wśród dzieci. 

Jako ciekawostkę dodał, że w Szwecji lekarze na receptę wypisują receptę 3 x w tygodniu  

po 30 minut ruchu dziennie. Gdyby w MOSiR honorowano taką receptę z odpłatnością 20% 

wartości prowadzonych zajęć. Potencjał jest w szkołach i obiektach turystycznych, można 

przeznaczyć na to pewne środki. 

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zauważył problem wykorzystania sal gimnastycznych w szkołach. Podczas gdy dzieci z klas 

sportowych mają zajęcia na salach gimnastycznych, inne klasy ćwiczą na korytarzach. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

poinformowała, że należy zastanowić się, czy wprowadzić program profilaktyczny  

z koncepcją, celem, określonym czasem trwania i środkami finansowymi, czy działania 

profilaktyczne. Działań takich jak I Olecki Dzień Zdrowia można zorganizować kilka w roku, 

ale nie będą tak usystematyzowane jak w programie. Program profilaktyczny nie wyklucza 

działań profilaktycznych. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

uważa, że program związany jest ogromem biurokracji. Część środków trzeba przeznaczyć  

na opinie. Trzeba to rozważyć. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

dodała, że działania profilaktyczne można skierować do szkół, np. włączyć dietetyka czy 

innego specjalistę, który poprowadzi wykład, można  nawiązać współpracę z firmą medyczną 

w celu przeprowadzenia badań za zgodą rodziców. Pomysłów jest dużo. Trzeba zapoznać się 

z programem przedstawionym przez Radną Alicję Nowik oraz skalą problemu. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik 

zaproponowała, aby zapoznać się z programem przeprowadzanym w Gliwicach, przemyśleć 

kierunki i przedstawić pomysły podczas następnego posiedzenia. 
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Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

powiedziała, że skoro jedno nie wyklucza drugiego, to można zrobić raz na kwartał działanie 

profilaktyczne, czyli 4 działania w roku, prócz tego mieć program. Działania w szkołach 

sprawdzą się, dzieci mogą przyprowadzić rodziców, dziadków itp. Można pokazać m.in. jak 

przyrządza się dietetyczne dania. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

poinformowała, że podczas I Oleckiego Dnia Zdrowia będzie tzw. „Żółty talerz” promujący 

zdrowe i smaczne przyzwyczajenia. Będzie można spróbować smacznych i zdrowych 

przekąsek, które każdy będzie mógł przygotować samodzielnie. 

Działania kierowane są w większą liczbę mieszkańców, programem objęta zostaje konkretna 

liczba i grupa mieszkańców i trzeba osiągnąć konkretny cel. Działania nie mają limitu, np. 

badania wzroku czy słuchu. W ubiegłym roku nawiązana została współpraca z Fundacją 

Ronalda McDonalda, przeprowadzane były badania USG dzieci w wieku od 9 m-cy do 6 lat. 

Przedsięwzięcie cieszyło się dużym zainteresowaniem. W tym roku ambulans fundacji będzie 

w Olecku przez 2 dni 12-13 lipca. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik 

nadmieniła, że skala problemu cukrzycy jest ogromna. W Powiecie Gołdapskim na 100.000 

mieszkańców jest 628 zachorowań, w Powiecie Oleckim – 428, w Powiecie Ełckim – 411. 

Dla porównania zachorowań na nowotwory na 100.000 mieszkańców w Powiecie Oleckim 

jest 101. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Wypracowanie kierunków współpracy w celu poprawy jakości opieki 

zdrowotnej. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

poinformowała, że punkt został przeniesiony z porządku Komisji z dnia 25 lutego 2019 r. 

Głównym kierunkiem jest profilaktyka. Kolejny to kształtowanie świadomości 

prozdrowotnej. 

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

stwierdził, że ważna jest komunikacja między poszczególnymi ciałami odpowiedzialnymi  

za opiekę zdrowotną. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

uważa, że należy utworzyć w ramach Komisji Polityki (…) Doraźny Zespół Roboczy w celu 

kształtowania właściwej polityki ochrony zdrowia przez Gminę Olecko. Odpowiednie ciała 

byłyby doraźnie zapraszane na spotkania. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 3 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Jaśki; 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

powiedziała, że w dniu dzisiejszym Komisja Statutowa pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Z wnioskiem o podział Sołectwa Jaśki obejmującego miejscowości: Jaśki, 

Zielonówek, Olecko-Kolonia wystąpili mieszkańcy miejscowości Olecko-Kolonia, wnosząc  

o utworzenie sołectwa Olecko-Kolonia. Jako główny argument mieszkańcy podali brak więzi 

społecznej z miejscowościami, a także wykorzystywanie Funduszu Sołeckiego. Wniosek 

wpłynął do Urzędu Miejskiego dnia 14 lutego 2019 r., nie wskazywał granic sołectwa, zatem 

poproszono o uzupełnienie wniosku. Ostatecznie 14 marca przedstawiciel mieszkańców 

Olecko-Kolonia wskazał, aby granice sołectwa przebiegały wzdłuż granicy miejscowości, 

zebrano 51 podpisów. Stosownie do § 95 Statutu Gminy Olecko chęć utworzenia, połączenia 

lub podziału jednostki pomocniczej może zgłosić minimum 30 mieszkańców ujętych  

w stałym rejestrze wyborców. Dnia 26 marca Burmistrz Olecka podjął zarządzenie w celu 

przeprowadzenia konsultacji. Mieszkańcy mieli możliwość zapoznania się z projektem 

uchwały w sprawie podziału Sołectwa Jaśki w Urzędzie Miejskim w Olecku (pokój nr 13) 

oraz zgłosić uwagi na piśmie do Burmistrza Olecka do dnia spotkania konsultacyjnego oraz 

ustnie na spotkaniu konsultacyjnym. Projekt uchwały został zamieszczony w Biuletynie 

Informacji Publicznej i na gminnej stronie internetowej oraz wywieszony na tablicach 

ogłoszeń w siedzibie Urzędu i w sołectwie. W dniu 15 kwietnia 2019 r. odbyło się spotkanie 

konsultacyjne, którego głównym tematem był podział Sołectwa Jaśki na dwa odrębne 

sołectwa, ustalenie granic i nazw obu sołectw. W okresie wyłożenia projektu uchwały  

do wglądu ani na spotkaniu konsultacyjnym nie wpłynęły uwagi. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, jak będzie wyglądał podział Funduszu Sołeckiego. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

odpowiedziała, że FS jest już przeznaczony na ten rok. Można go ewentualnie zmieniać. 

Nowo powstałe sołectwa dostaną zawiadomienie w lipcu b.r. o wysokości środków  

na realizację FS w roku 2020, jeśli uchwała wejdzie w życie. Wysokość funduszu uzależniona 

jest od ilości mieszkańców danego sołectwa, co roku jest to inna kwota. 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie podziału Sołectwa Jaśki. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w formie 

darowizny; 

 

p.o. Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak 

poinformowała, że nieruchomość stanowiąca przedmiot darowizny, oznaczona nr geod. 432/4 

położona w Olecku przy Placu Zamkowym o powierzchni 392 m², przeznaczona będzie  

na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej oznaczonej nr geod. 

429/20, stanowiącej własność Powiatu Oleckiego, pozostającej w trwałym zarządzie Zespołu 
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Szkół Technicznych przy Placu Zamkowym w Olecku. Darowizny nieruchomości 

stanowiącej przedmiot własności jednostki samorządu terytorialnego dokonuje jej organ 

wykonawczy - za zgodą Rady. Uregulowanie stanu władania umożliwi prawidłowe 

zagospodarowanie nieruchomości oraz właściwe utrzymanie obiektów szkolnych. Gmina 

Olecko od Powiatu w formie darowizny otrzyma nieruchomość oznaczoną numerem 

geodezyjnym 429/19 o obszarze 1296 m². Znajduje się między budowanym obecnie 

amfiteatrem a nieruchomością o nazwie „Metamorfoza”. Warmińsko-Mazurski Konserwator 

Zabytków Pozwoleniem Nr 518/2018 z dnia 26 listopada 2018 r. wyraził zgodę na dokonanie 

podziału nieruchomości gminnej w celu wydzielenia działki na poprawę warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy w związku z tym, że nieruchomość obejmie część bramy wjazdowej, nie będzie 

problemu z komunikacją. 

 

p.o. Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak 

odpowiedziała, że brama, która znajduje się między amfiteatrem a ZST mieści się  

w granicach ZST i Gmina Olecko ma ustanowioną służebność do przejazdu, zapewniającą 

ewentualny dostęp do drogi publicznej w przypadku zaistnienia takiej konieczności.  

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

spytał, co ze służebnością drogi po sprzedaży terenów, gdzie była Wszechnica Mazurska. 

 

p.o. Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak 

oznajmiła, że służebność nie jest przedmiotem obrotu. Obciążenia nieruchomości 

służebnością przechodzą na nowego właściciela. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

dodała, że służebność, która jest ustanowiona, związana była z przejęciem od Powiatu 

Oleckiego w formie darowizny nieruchomości pod budowę amfiteatru. W momencie podziału 

nieruchomości Gmina Olecko wnioskowała o zabezpieczenie dodatkowego dojazdu  

do amfiteatru w formie służebności przez teren stanowiący wówczas własność powiatu. 

Natomiast nieruchomość Wszechnicy Mazurskiej nie graniczyła i nie graniczy  

z nieruchomością amfiteatru. 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w formie darowizny.  

 

 

c) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości;  

 

p.o. Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak 

poinformowała, że procedura sprzedaży nieruchomości z zasobu Gminy Olecko, oznaczonej 

nr geod. 434/44 o powierzchni 0,2216 ha położonej w Olecku obręb Olecko 2, ul. Zamkowa, 

w sąsiedztwie cmentarza, przeprowadzona została w roku 2008 w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego, z przeznaczeniem określonym zgodnie z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego uchwalonym uchwałą Nr XLVII/379/06 Rady Miejskiej  
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w Olecku z dnia 31 sierpnia 2006 r. Nieruchomość usytuowana jest na terenie oznaczonym 

symbolem „1MV – teren pod realizację budynku mieszkalnego jednorodzinnego  

o charakterze rezydencjalnym. Dopuszcza się realizację infrastruktury towarzyszącej funkcji 

podstawowej, między innymi takiej jak: garaże, mała architektura ogrodowa.” Plan nadal jest 

obowiązujący. Wg orzecznictwa w okresie procedowania planu uznawano, że rozporządzenie 

w sprawie określenia, jakie tereny pod względem sanitarnym są odpowiednie na cmentarze 

ma zastosowanie jedynie do budowy nowych cmentarzy. Obecnie interpretacja 

rozporządzenia jest inna. W świetle wyroków sądowych cytowane rozporządzenie dotyczy 

zarówno lokalizacji nowych cmentarzy w stosunku do istniejącej zabudowy, jak i lokalizacji 

nowej zabudowy w stosunku do istniejących cmentarzy, co uniemożliwia zabudowę działki 

zgodnie z przeznaczeniem w mpzp. Właściciel nieruchomości oznaczonej nr geod. 434/44 

wystąpił o jej przekazanie na rzecz Gminy Olecko z żądaniem zapłaty poniesionych kosztów  

i utraconych korzyści. Gmina Olecko posiada w swoim zasobie nieruchomości pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną w kompleksie działek przy ul. Kościuszki w Olecku. Przez 

zamianę działek, można dokonać rekompensaty właścicielowi, który w dobrej wierze nabył 

nieruchomość od gminy pod zabudowę zgodnie z mpzp. Do zamiany proponuje się działki  

z ww. kompleksu oznaczone numerami geod. 1188/94 o powierzchni 0,1404 ha i 1188/95  

o powierzchni 0,2164 ha. Dokonanie zamiany spowoduje odstąpienie właściciela 

nieruchomości od dochodzenia roszczeń z tytułu odszkodowania za brak możliwości  

jej zabudowy. Gmina natomiast, odzyskując nieruchomość oznaczoną nr geod. 434/44 przy 

ul. Zamkowej, będzie mogła wykorzystać ją w sposób nie kolidujący z planem. 

Rzeczoznawca określił wartość działki właściciela na 350.000,00 zł, działki gminne  

na 288.696,00 zł. Wartości nieruchomości objętych zamianą określa rzeczoznawca 

majątkowy. Zamiana jest dostawą towaru jak sprzedaż, stąd też po stronie gminy wystąpi 

obowiązek zapłaty należnego podatku VAT. Środki na ten cel zostaną uwzględnione  

w budżecie gminy na 2019 rok. Jest to sposób na ugodowe załatwienie sprawy. 

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, na jakie cele można przeznaczyć te grunty. 

 

p.o. Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak 

powiedziała, że w połączeniu z działką po Polskim Towarzystwie Turystyczno-

Krajoznawczym, która pozostaje w zasobie Gminy, będzie można wykorzystać np. na pole 

namiotowe czy parking.  

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.  

 

 

d) projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Olecko w roku 2019; 

 

p.o. Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

powiedziała, że zgodnie z art. 37 ust. 2 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne (Dz. U.  

z 2018 r. poz. 2268 z późn. zm.) Rada Gminy określa, w drodze uchwały będącej aktem 

prawa miejscowego, corocznie do dnia 20 maja wykaz kąpielisk na terenie gminy lub  

na polskich obszarach morskich przyległych do danej gminy. Wniosek o umieszczenie 

w wykazie kąpielisk wydzielonego fragmentu wód powierzchniowych, na którym planuje 
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utworzyć kąpielisko, składa jego organizator do 31 grudnia roku poprzedzającego sezon 

kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte. W tym terminie, do Burmistrza Olecka 

wpłynęły dwa wnioski złożone przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Olecku  

o umieszczenie w wykazie kąpielisk – Kąpielisko „Skocznia” oraz Kąpielisko „Szyjka”.  

Zgodnie z obowiązkiem nałożonym przez ustawę Prawo wodne, Burmistrz Olecka podał 

do publicznej wiadomości projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy 

Olecko w roku 2019. W terminie upublicznienia projektu uchwały, tj. od 22 stycznia do 12 

lutego 2019 r. do Urzędu Miejskiego w Olecku nie wpłynęły żadne uwagi oraz propozycje 

zmian do projektu uchwały. Następnie, w terminie określonym ustawą, tj. do 28 lutego 2019 

r., projekt uchwały wraz z wnioskami oraz załączonymi do nich dokumentami, przekazany 

został do zaopiniowania przez Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Białymstoku, 

Głównego Inspektora Ochrony Środowiska w Olsztynie, Państwowego Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego w Olecku. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. Wobec 

powyższego, spełniając wszystkie obowiązki i przesłanki określone w ustawie Prawo wodne, 

podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Olecko w roku 2019. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Olecko  

w roku 2019; 

 

p.o. Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

powiedziała, że zgodnie z art. 37 ust. 1 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne (Dz. U.  

z 2018 r. poz. 2268 z późn. zm.) Rada Gminy określa, w drodze uchwały będącej aktem 

prawa miejscowego, sezon kąpielowy, który obejmuje okres między 1 czerwca a 30 września. 

Wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk wydzielonego fragmentu wód 

powierzchniowych, na którym planuje utworzyć kąpielisko, w tym wskazanie terminu 

otwarcia i zamknięcia kąpieliska składa jego organizator do 31 grudnia roku poprzedzającego 

sezon kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte. W tym terminie do Burmistrza Olecka 

wpłynęły wnioski złożone przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Olecku  

o umieszczenie w wykazie kąpielisk dwóch kąpielisk, ze wskazaniem terminów ich otwarcia  

i zamknięcia. W przypadku Kąpieliska „Skocznia” od 20 czerwca do 31 sierpnia 2019 r. oraz 

Kąpieliska „Szyjka” w terminie od 1 lipca do 31 sierpnia 2019 r. Zgodnie z ustawą Prawo 

wodne Rada Miejska podejmuje uchwałę w sprawie określenia sezonu kąpielowego na terenie 

Gminy Olecko w roku 2019 w terminie do 20 maja. Wobec powyższego, podjęcie uchwały 

jest uzasadnione. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały      

w sprawie określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Olecko w roku 2019. 
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f) projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miejscowości Dobki; 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

oznajmiła, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości 

Dobki sporządzono w związku z realizacją Uchwały Rady Miejskiej w Olecku  

nr ORN.0007.49.2016 z dnia 23 czerwca 2016 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Dobki z późniejszymi 

zmianami. Zgodnie z granicą obszaru opracowania przedstawioną na załączniku graficznym 

do ww. uchwały, sporządzony został projekt miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wraz z prognozą oddziaływania na środowisko i prognozą skutków 

finansowych uchwalenia planu miejscowego. Plan składa się z tekstu planu, który jest treścią 

uchwały, rysunku planu (Załącznik Nr 1), rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag  

do projektu niniejszego planu (Załącznik Nr 2) i rozstrzygnięcia o sposobie realizacji i zasad 

finansowania inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych 

gminy. Załącznik Nr 2 zawiera uwagę, która powinna zostać przegłosowana przed 

głosowaniem nad planem. Projekt planu został sporządzony zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy  

z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2018 r. 

poz. 1945, z późn. zm.). Procedura formalno-prawna sporządzenia planu miejscowego została 

przeprowadzona w trybie art. 17 oraz art. 27 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym. Do publicznej wiadomości podano informację  

o przystąpieniu do opracowania projektu planu i możliwości składania wniosków do w/w 

dokumentu. Projekt planu uzyskał wymagane przepisami opinie i uzgodnienia. Został 

wyłożony do publicznego wglądu, przeprowadzono również dyskusję publiczną nad 

przyjętymi w planie rozwiązaniami. Przedmiotowy miejscowy plan wprowadza na obszarze 

opracowania następujące przeznaczenia: 

1) MN – tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej; 

2) US – teren sportu i rekreacji; 

3) UT – tereny turystyki; 

4) R – tereny rolnicze; 

5) RM – tereny zabudowy zagrodowej; 

6) ZN – tereny zieleni naturalnej; 

7) ZL – tereny lasu; 

8) WS – tereny wód powierzchniowych śródlądowych; 

9) KDL – teren drogi publicznej klasy lokalnej; 

10) KDD – tereny dróg publicznych klasy dojazdowej; 

11) KDW – tereny dróg wewnętrznych. 

Uwaga do planu została złożona przez osobę fizyczną. Traktowana jest jako uwzględniona  

w części, ponieważ wnioskodawca prosił o „zmianę przeznaczenia działki z rolnej na działkę 

jednorodzinną zabudowy mieszkaniowej” oraz „dojazd do wyżej wskazanych działek 

znajduje się bezpośrednio z drogi powiatowej”. Działka nr 6-15/1 znajduje się poza strefą 

zwartej zabudowy i w zasięgu Obszaru Chronionego Krajobrazu Jezior Oleckich, w związku 

z powyższym nie ma możliwości przeznaczenia terenu pod zabudowę mieszkaniową – zakaz 

lokalizacji obiektów budowlanych w pasie szerokości 100 m od linii brzegów rzek, jezior  

i innych zbiorników wodnych, z wyjątkiem urządzeń wodnych oraz obiektów służących 

prowadzeniu racjonalnej gospodarki rolnej, leśnej lub rybackiej. Bezpośrednio nie może  

to być teren zabudowy mieszkaniowej, jednak na terenach R istnieje możliwość realizacji 

zabudowy zagrodowej - siedlisk. Działka nr 6-20 znajduje się w strefie zwartej zabudowy 

wsi, jednak nie spełnia wymogów działki budowlanej (odległość przyszłej zabudowy od cieku 

wodnego, nieprzekraczalna linia zabudowy od drogi) w związku z czym nie ma możliwości 



   12 

 

nadania funkcji zabudowy mieszkaniowej. Na terenach R istnieje możliwość realizacji 

zabudowy zagrodowej. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Uwaga 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przegłosowała uwagę jako nieuwzględnioną  

w części. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Dobki. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela do reprezentowania gminy           

w Stowarzyszeniu „Euroregion Niemen”; 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

powiedziała, że Stowarzyszenie zrzesza samorządy z województwa warmińsko-mazurskiego 

oraz podlaskiego. W dniu 16 lutego 1996 roku Rada Miejska w Olecku podjęła uchwałę  

w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Euroregionu „NIEMEN”. Celem działalności 

Stowarzyszenia jest wszechstronna działalność na rzecz rozwoju społeczno-gospodarczego 

części polskiej Euroregionu Niemen, w tym wspieranie trwałego rozwoju, zgodnie z prawami 

natury, poprawianie warunków z życia mieszkańców, rozkwit wszelkich prawem 

dozwolonych form współpracy przygranicznej i transgranicznej z regionami sąsiednich 

krajów oraz promocja uczestnictwa Polski w strukturach Wspólnoty Europejskiej. Zgodnie  

z § 11 Statutu Stowarzyszenia „Euroregion Niemen” (tekst jednolity z dnia 23 listopada 2015 

roku) Gmina Olecko jest członkiem zwyczajnym Stowarzyszenia, reprezentowanym przez 

Burmistrza Olecka. Od dnia 23 listopada 2018 r. Pan Karol Sobczak pełni funkcję Burmistrza 

Olecka w związku z powyższym należy podjąć uchwałę w sprawie zmiany reprezentanta 

gminy w Stowarzyszeniu. Obecny Burmistrz Olecka wyraził zgodę na reprezentowanie. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) zdecydowała, aby przedstawicielem Gminy Olecko  

o reprezentowania gminy w Stowarzyszeniu „Euroregion Niemen” został Burmistrz Olecka. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany przedstawiciela do reprezentowania gminy w Stowarzyszeniu 

„Euroregion Niemen”. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Gminy Olecko jako członka 

rzeczywistego Unii Miasteczek Polskich; 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

poinformowała, że w skład Unii Miasteczek Polskich wchodzi 17 samorządów. Gmina 

Olecko jest jedynym członkiem z województwa warmińsko-mazurskiego. W dniu 27 marca 

1991 roku Rada Miejska w Olecku podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do Unii 
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Miasteczek Polskich. Na pierwsze posiedzenie oddelegowany został przedstawiciel Rady 

Miejskiej, jak stanowi statut stowarzyszenia. Zgodnie z § 10 Statutu Unii Miasteczek 

Polskich, Gmina Olecko jest członkiem rzeczywistym stowarzyszenia, reprezentowanym 

przez przedstawicieli wybranych przez Radę Miejską. Po wyborach samorządowych w 2018 

roku, od dnia 23 listopada 2018 r. zmienił się skład Rady Miejskiej w Olecku, w związku  

z powyższym należy podjąć uchwałę w sprawie zmiany reprezentantów gminy  

w stowarzyszeniu. Do tej pory przedstawicielami byli Burmistrz Olecka oraz Przewodniczący 

Rady Miejskiej. Posiedzenie walne UMP odbędzie się 26 kwietnia 2019 r. Projekt został 

pozytywnie zaopiniowany przez Radców Prawnych. Rada może wybrać innych 

przedstawicieli. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

spytała, jakie korzyści posiada Gmina Olecko za członkostwo w UMP. 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

odpowiedziała, że celem jest reprezentowanie interesów poszczególnych członków. Na etapie 

legislacji czy innych prac konsultacyjnych gmina może wypowiadać się i podnosić swoje 

postulaty. Jako jedyny samorząd mamy przedstawiciela w Komitecie Monitorującym 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Poza 

walnym posiedzeniem przedstawiciele wezmą udział w dyskusji oświatowej  

z przedstawicielami rządu.  

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zadała pytanie, jaka jest wysokość składki. 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

odpowiedziała, że 3.000,00 zł na rok. 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) uzgodniła, aby wzorem lat ubiegłych przedstawicielami 

Gminy Olecko jako członków rzeczywistych Unii Miasteczek Polskich zostali Burmistrz 

Olecka oraz Przewodniczący Rady Miejskiej w Olecku. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany przedstawiciela Gminy Olecko jako członka rzeczywistego Unii 

Miasteczek Polskich.  

 

 

i) projekt uchwały w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw               

z zakresu administracji rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych; 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Jadwiga 

Żychowska 

powiedziała, że utrzymanie grobów i cmentarzy wojennych jest zadaniem Wojewody.  

Na podstawie art. 6 ust. 3 ustawy o grobach i cmentarzach wojennych, Wojewoda może 

powierzyć obowiązek utrzymania cmentarzy i grobów wojennych jednostce samorządu 

terytorialnego z jednoczesnym przekazaniem środków na realizację zadania. 
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Pismem z dnia 06 marca 2019 r. Wojewoda zwrócił się o utrzymanie przez Gminę Olecko 

grobów wojennych w 2019 r. przeznaczając na ten cel 7.000,00 zł. Na terenie gminy są dwa 

cmentarze wojenne: cmentarz w Zabielnie i kwatery wojenne na cmentarzu ewangelickim  

w Olecku oraz grób jeńca francuskiego na terenie cmentarza wyznaniowego w Babkach 

Gąseckich. Po podjęciu uchwały przez Radę zostanie podpisane porozumienie pomiędzy 

Wojewodą i Gminą Olecko na przejęcie zadania, sposobu finansowania i rozliczenia. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji 

rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy wojennych.  

 

 

j) projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej   

w Olecku; 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

oznajmiła, że w celu ułatwienia ubiegania się o pomoc przez mieszkańców Gminy Olecko  

w zakresie stypendiów szkolnych, dodatków mieszkaniowych i energetycznych zadania  

te od 1 lipca planowane są do przeniesienia do MOPS. Projekt uchwały dotyczy 

wprowadzenia zmiany w statucie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w §3 pkt 9d 

wykreśla się „prawo oświatowe”, wprowadza się zapis „ustawy z dnia 7 września 1991 r.  

o systemie oświaty”, dodano punkty: 

„9e) ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o dodatkach mieszkaniowych, 

9f) ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 r. Prawo energetyczne.”. 

Ponadto wykreśla się ze statutu zapis dotyczący zadania realizowanego przez MOPS  

w zakresie dowozu osób niepełnosprawnych dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym 

oraz uczniów niepełnosprawnych do niepublicznej placówki oświatowej tj. Centrum Edukacji 

Specjalnej w Olecku. Powyższe zadanie, które jest zadaniem własnym obowiązkowym gminy 

zostaje przekazane do Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku.  

Rozpoczęcie realizacji zadań przewidziane jest od 1 lipca 2019 r. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

dodała, iż w dniu dzisiejszym Komisja Statutowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku.  
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k) projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego; 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

powiedziała, że w związku z przeniesieniem zadań do MOPS Rada gminy na podstawie  

art. 39 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym może upoważnić Kierownika MOPS w Olecku  

do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących 

zryczałtowanego dodatku energetycznego. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku  

do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących 

zryczałtowanego dodatku energetycznego.  

 

 

l) projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku do prowadzenia postępowań z zakresu świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym; 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

poinformowała, że w związku z przeniesieniem zadań do MOPS Rada gminy może 

upoważnić Kierownika ośrodka pomocy społecznej do prowadzenia postępowań oraz 

wydawania decyzji administracyjnych w sprawach przyznawania świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym, tj. stypendium szkolne i zasiłek szkolny. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku  

do prowadzenia postępowań z zakresu świadczeń pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym.  

 

 

m) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2019-2028; 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

oznajmiła, iż w uchwale zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Olecko na lata 

2019-2028 dokonuje się następujących zmian: 

1. W załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa” w 2019 roku zmniejsza się 

dochody ogółem 1.501.700,00 zł, stanowiące dochody bieżące; 

a) zwiększa się wydatki ogółem o 390.561,00 zł, w tym bieżące zmniejsza się  

o 54.900,00 zł a majątkowe zwiększa się o 445.461,00 zł; 
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b) zmniejsza się nadwyżka budżetu gminy na 2019 rok o 1.892.261,00 zł i wprowadza  

w tej samej wysokości po stronie przychodów wolne środki wynikające z rozliczeń z lat 

ubiegłych. 

2. W załączniku Nr 2 „Wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 2019-2022” 

wprowadza się do realizacji przedsięwzięcie pn. „Budowa ulicy Słonecznej” z planem 

50.000,00 zł, w tym w 2019 roku – 10.00,00 zł, w 2020 – 40.000,00 zł z przeznaczeniem 

na prace projektowe – wykonanie dokumentacji technicznej budowy ulicy o nawierzchni 

asfaltowej, odwodnienia, oświetlenia od ulicy Zielonej z przejazdem do ulicy Wojska 

Polskiego o długości około 350 m. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019-2028.  

 

 

n) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok; 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

powiedziała, że dochody (ogółem zmniejszenie o 1.239.000,00 zł): 

1. W dz. 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej, zmniejsza się plan o 1.240.000,00 zł z tytułu 

nadpłaconych dochodów w 2018 roku Pierwszego Urzędu Skarbowego w Bydgoszczy 

podlegających zwrotowi w roku bieżącym. 

2. W dz. 801 – Oświata i wychowanie, w planie Szkoły Podstawowej w Babkach Oleckich 

zwiększa się plan o 1.000,00 zł z tytułu otrzymanej nagrody za udział w Ogólnopolskim 

konkursie Nowej Ery „ Przez siedem biomów od równika do bieguna”. 

Wydatki (ogółem zwiększenie o 653.261,00 zł): 

1. W dz. 600 – Transport i łączność, dokonuje się zmian: 

a) zwiększa się plan wydatków bieżących o 200.000,00 zł z przeznaczeniem na żwirowanie 

dróg publicznych gminnych i wewnętrznych, 

b) wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn. „Budowa ul. Słonecznej” z planem na 2019 

rok 10.000,00 zł i 2020 rok 40.000,00 zł z przeznaczeniem na prace projektowe - wykonanie 

dokumentacji technicznej budowy ulicy o nawierzchni asfaltowej, odwodnienia, oświetlenia 

od ul. Zielonej z przejazdem do ul. Wojska Polskiego o dł. ok. 350 m. 

2. W dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne  

z planem 66.401 zł na zakup nieruchomości, polegającej na zamianie gruntów – przekazanie 

na rzecz Gminy przy ul. Zamkowej w zamian za nieruchomość przy ul. Kościuszki. 

3. W dz. 750 – Administracja publiczna, przenosi się między paragrafami plan 700,00 zł 

przeznaczony na wydatki Oleckiej Rady Młodzieżowej. 

4. W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona p.poż., wprowadza się plan na nowe 

zadania: 

a) 12.000,00 zł z przeznaczeniem na wpłatę na państwowy fundusz celowy dla Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Olecku na zakup sprzętu: aparatu linkowego 

ratowniczego, wysysacza inżektorowego, wytwornicy pianowej, detektora CO2, końcówek  

do rozpieracza ramieniowego. 

b) 350.000,00 zł z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne „Zakup samochodu OSP Gąski”, 

stanowiącej wkład własny, przy planowanym dofinansowaniu z Samorządu Wojewódzkiego 
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WW-M, NFOŚiGW oraz Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego. Planowana wartość 

całego zadania - 760.000,00 zł. 

5. W dz. 801 – Oświata i wychowanie, zwiększa się plan finansowy Szkoły Podstawowej  

w Babkach Oleckich o 1.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania w ramach 

konkursu Nowej Ery „ Przez siedem biomów od równika do bieguna”. 

6. W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w wyniku zmiany 

przedsięwzięcia w ramach funduszu sołeckiego w Kijewie, zwiększa się plan o 5.200,00 zł  

na zadaniu inwestycyjnym „Oświetlenie placu To-TU w Kijewie” w zamian za zakup 

tabliczek, blaszaka i wyposażenia domku (zmniejszenie 90095 § 4210, 4300 i 92109 § 4210). 

7. W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, zwiększa się plan o 13.860,00 zł 

na zadanie z FS „Budowa świetlicy wiejskiej w Możnych” z przeznaczeniem na prace 

projektowe. 

Przychody: po stronie przychodów zwiększa się plan wolnych środków jako nadwyżki 

środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń 

wyemitowanych papierów wartościowych i kredytów z lat ubiegłych o kwotę 1.892.261,00 zł. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok.  

 

 

Stanowisko w sprawie modernizacji dróg wojewódzkich nr 653 i 655 przebiegających 

przez teren Gminy Olecko; 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt stanowiska 

w sprawie modernizacji dróg wojewódzkich nr 653 i 655 przebiegających przez teren Gminy 

Olecko. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Sprawy wniesione zostały przekazane Radnym drogą elektroniczną. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wnioski Komisji. 

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zgłosił zapytanie dotyczące zamontowania przy Punkcie Obsługi Interesanta monitoru  

do śledzenia obrad sesji. Ponadto można zamontować kamerkę do umożliwienia zabrania 

głosu osobie niepełnosprawnej podczas posiedzenia sesji. 

 



   18 

 

Więcej wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie Komisji zakończono. 

 

 

 
Protokołowała 

Barbara Skarżyńska 

Przewodniczący Komisji 

Janina Anuszkiewicz 

 


